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PROTOKOLL FÖRT VID MÖTE MED SVENSKA BRIDGEFÖRBUNDETS STYRELSE 
 

Plats: Datum: Tid: 
Scandic Väst, Örebro Lördag 13 maj, 2023 Kl. 13.15 

 

 
 
 
Protokollet omfattar § 154 – § 178.  

 
 
§ 154. Mötets öppnande     
MLÖ hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat kl. 13.15. 
 
§ 155. Val av mötesordförande    
Beslutades: Att välja MLÖ till ordförande. 
 
§ 156. Val av sekreterare     
Beslutades: Att välja SLE till sekreterare. 
 
§ 157. Val av justeringsperson    
Beslutades: Att jämte ordföranden utse KAH till justeringsperson för protokollet. 
 
§ 158. Fastställande av föredragningslista    
Beslutades: Att fastställa föreslagen föredragningslista. 
 
§ 159. Föregående mötesprotokoll   
Beslutades: Att lägga protokollet till handlingarna. 
 
§ 160. Per Capsulam beslut     
SBF deltar inte i årets RF/SISU Riksidrottsmöte men har utsett en representant att delta på mötet 
enbart med syfte att bevaka att Sveriges Schackförbund föreslås som medlem i SISU. 
Beslutades: Att medlem Harry Schüssler deltar på RF/SISU Riksidrottsmöte som SBF:s 
representant. 

Närvarande från styrelsen: 
Martin Löfgren (MLÖ) Eva Abragi (EAB) (via länk) Krister Ahlesved (KAH) 
Tor-Björn Bohman (TBO) Birgitta Lagnell (BLA) Rickard Olsson (ROL) 
Carl Ragnarsson (CRA) Rolf Scherdin (RSC)  

Övriga närvarande: 
Mårten Gustawsson (MGU) 
Sakrevisor 

Suzanne Lemborn (SLE) 
Verksamhetschef, SBF 

Micke Melander (MME) 
Konsulent 

Frånvarande från styrelsen: 
Mia Breding (MBR) Linnea Edlund (LED)  

DocuSign Envelope ID: 24B7FC10-21C4-454C-B4E4-C3FBC614B84B



Sida 2 av 13 

§ 161. Åtgärdslistan
Åtgärdslistan gicks igenom och justerades.

§ 162. Rapport MK
MLÖ har avlämnat rapport till styrelsen från MK.

Verksamhetsstöd 
MME och MLÖ har färdigställt Klubbfunktionärshandboken och föreslagit utbildningar/seminarier 
inför nästa säsong. Handboken finns att beställa (görs genom kansliet). Beställarna registreras och får 
därefter automatiskt uppdateringar. 

Synlighetsgruppen 
SLE informerar från Synlighetsgruppen att framtagningen och distributionen av PR-tidningen med 
målgruppen ”ännu icke bridgespelare” nu är klar. Tidningen är på 16 sidor och upplagan på 125 000. 
Bridgeförlaget har under mars-april distribuerat tidningar till landets samtliga klubbar och tanken är 
att dessa ska spridas lokalt. Det har informerats om PR-tidningen i tidningen BRIDGE, på hemsidan, i 
medlemsnytt samt i Bridgeförlagets kundbrev. Utmaningen ligger nu i att följa upp så att alla 
klubbfunktionärer uppmärksammat att tidningen kommit till deras klubb, och en förhoppning att det 
nu inspirerar och tas fram förslag på hur de ska använda den i sina aktiviteter för att synas och 
marknadsföra. 

I tillägg till detta har Synlighetsgruppen gjort en översyn av förbundets marknadsförningsmaterial 
samt tagits fram reklamflyer med rubriken Syns vi inte – finns vi inte. I samband med utskicket av 
PR-tidningen bifogades ett kuvert med flyers och foldrar samt information om dessa. Beachflaggor 
har beställts och levererats; de finns på kansliet att låna gratis. 

Vidare har MME i samarbete med Make a Brand i Örebro tagit fram ett antal produkter med 
tankesports-logon på. De är tänkta att användas vid klubbars marknadsföringsaktiviteter, t ex på 
Bridgens dag. Klubbar har möjlighet att beställa artiklar direkt från Make a Brand, men eftersom de 
kräver ett minimiantal för beställningar (t ex minst 36 muggar) kommer Bridgeförlaget lagerföra 
artiklarna vilket möjliggör styckebeställningar därifrån. 

MME har även tagit fram en plan om struktur för en pressavdelning på hemsidan. Med hjälp av en 
sida med pressmaterial digitalt underlättas arbetet för externa journalister och egen personal. MME 
har fått uppdraget att arbeta vidare och sammanställa behov och önskemål, vilka ITK sedan kan 
komma att få gå igenom om tekniskt stöd blir aktuellt. 

Seniorkommittén 
I tillägg till veckomöten mellan de fyra ordinarie ledamöterna (Birgitta Lagnell, Gunila Langius, 
Anki Vikström och Anders Nordberg) har två digitala möten med distriktens senioransvariga 
anordnats (14/3, 25/4). Endast ca. hälften av distrikten har varit representerade, vilket är något som 
måste uppmärksammas. 

De digitala mötena har främst fokuserat på föredrag från olika personer om hur man på olika sätt 
lyckats med att få fler spelare. I det första mötet presenterade Rune Veneke (Åhus) och Anders 
Nordberg (Malmö), i det andra redogjorde Marie Nylin för en kartläggning av aktiva spelare i 
Stockholmsområdet nedbrutet på bland annat åldersgrupp.  
Dokumentation från de olika föredragen finns på förbundets hemsida/forum under rubrik 
”Förbundsforum/Senioransvariga i distrikten”. 
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Rekryteringskedjan (RK) 
Projektet RK startades 2020 och har pågått med två anställda (Mats Engman/Sigrid Svensson) fram 
till nu, med ett visst avbrott en tid mellan de anställda. 
Verktyg har tagits fram (hemsida, material, etc.) och Minibridge Cup genomförts i nyrekryteringssyfte 
- men kontakten utåt har gått mindre väl av många olika orsaker.
Sigrid Svenssons tjänst har nu (formellt datum 31 maj) avslutats pga. arbetsbrist då den ekonomiska 
situationen gjort det nödvändigt att se över personalstyrkan och prioriterade arbetsområden.
I detta beslut har legat en plan om att behålla namnet ”Rekryteringskedjan” som arbetsnamn för 
allmän rekrytering i SBF, och fortsatt använda de verktyg och arbetsmetodiker som tagits fram, men 
att Rekryteringskedjan som projekt övergår till förvaltning.

Då detta har varit ett av SBF:s tyngsta strategiska projekt anser MK att det är styrelsen som bör fatta 
beslutet att låta RK-projektet övergå i ”förvaltning” (support). 

SOS Junior 
Styrgruppen för SOS Junior förordar att även detta projekt övergår till förvaltningsmodell då det har 
varit svårt att lyckas få klubbar/distrikt att utnyttja de resurser som erbjudits. Styrelsen föreslås fatta 
beslut om att de särskilda rekryteringsinsatser för just juniorer även ska ingå i den förvaltningsmodell 
(support) som föreslagits för RK. 

MME har utsetts som huvudansvarig på kansliet, med stöd av övrig personal, i den förvaltnings-
modell som kan ersätta båda projekten. 

Beslutades: Att projekten SOS Junior och Rekryteringskedjan övergår till en gemensam förvaltnings-
modell. 

§ 163. Rapport JK
Det har inte avlämnats någon rapport från JK. MME kontaktar Erik Fryklund då några beslut om
större projekt ska fattas (t.ex. Nordic Camp) och kommer fortsatt att vara JK behjälplig.

§ 164. Rapport TK
CRA har avlämnat rapport från TK till styrelsen.
Minnesanteckningar från TK:s senaste möte finns publicerade i sin helhet att läsa på hemsidan.

Resebidrag och avgifter 
SLE har på uppdrag av styrelsen/TK tagit fram förslag till eventuella justeringar av nuvarande gällande 
resebidrag (SM/Allsvenskan), med anledning av de höjda resekostnaderna, samt förslag om 
eventuella höjningar av start/bords/kval-avgifter för att kompensera ökade kostnader om 
resebidragen justeras. 
Samtliga förslag diskuterades ingående på mötet och ytterligare/nya förslag till justeringar 
diskuterades fram. Innan styrelsen fattar ett definitivt beslut behöver det tas fram ett nytt 
ekonomiskt underlag baserat på de nya förslagen. 

Beslutades: SLE får i uppdrag att ta fram ett nytt ekonomiskt underlag utifrån de förslag som 
styrelsen enades om under mötet, och att beslut sedan kan fattas Per Capsulam när den nya 
ekonomiska redovisningen i sin helhet är åskådliggjord. 

EM/VM-fonden 
Just nu finns det en skuld (- 47 090 kr) på kontot som avser EM/VM-fonden. Detta innebär att det 
inte finns täckning för eventuella beviljande av bidrag. I bokföringen kan vi se att det gjordes två 
överföringar 1 juli 2012 från EM/VM-fonden till Landslagsfonden (-28 040kr/-29 680 kr = -57 720 kr). 
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Fonden tömdes detta år helt och kontot stod på noll. Från landslagsfonden har det dock inte betalats 
ut några bidrag alls som avser EM/VM-fonden. 

Från 2012 fram till 2014 finns inga transaktioner bokförda på EM/VM-fonden, men under 2015 har 
det betalats ut totalt 90 000 kr i fondbidrag. Det fanns då ingen täckning för detta, och inga 
insättningar gjordes. Från 2016 fram till 2019 har det gjorts årliga insättningar till fonden (och 
utbetalningar) men dessa har inte varit tillräckliga för att kompensera den skuld som uppstod 2015. 

Enligt nuvarande beslut kan medaljörer (1–3) i samtliga SM pardiscipliner söka bidrag och bli 
beviljade för deltagande med valfri partner i ett nästkommande mästerskap (EM eller VM). Det 
innebär att totalt 24 personer har möjlighet att söka bidrag efter spelade SM parfinaler under 
Bridgefestivalen 2023. Observera att det endast gäller pardiscipliner. Fonden avser inte lag.  

Årligen avsätter förbundet just nu 10 kr/spelare som deltar i SM parfinalerna till fonden, vilket ger en 
total summa på 6 720kr/år. Detta är en mindre insättning än före pandemin då samtliga kvalande till 
finalen bidrog till fonden. 
SLE har tagit fram förslag till styrelsen om att avsluta fonden och att medel från landslagsfonden 
överförs som salderar EM/VM-kontot till noll. Enligt gällande tävlingsbestämmelser har 2023 års 
finalister rätt att söka bidrag till nästkommande EM/VM och kostnaderna för dessa bidrag skulle då 
tillfälligt under verksamhetsår 23/24 kunna belasta verksamheten i stället. Från parfinalerna som 
spelas under Bridgefestivalen 2023 överförs avsättningen från finalerna enligt nuvarande 
tävlingsbestämmelser, men upphör sedan och ingen avsättning görs 2024. Enligt förslaget finns då 
inte längre möjlighet för medaljörer 2024 att söka bidrag då fonden är avslutad.  

Beslutades: Att EM/VM-fonden avslutas från verksamhetsåret 23/24. 

Beslutades: Att medel från landslagsfonden överförs som salderar EM/VM-kontot efter att sista 
avsättningen från innevarande års finalister (23/24) bokförts. 

Beslutades: Att bidrag som beviljats för medaljörer i SM parfinalerna 22/23 debiteras verksamheten 
under 23/24. 

Svenska Cupen 
Förslag finns om eventuella ändringar i Svenska Cupen exempelvis införande av seedningsgrupper. 
I nuvarande regelverk står att varje deltagande lag är garanterade två matcher, oavsett om man 
vinner eller förlorar sin första match i cupen. Om ett antal lag ska stå över den (eller de) inledande 
ronden/ronderna, kommer denna garanti inte att kunna säkerställas, varför regelverket i så fall 
måste skrivas om så att sådana lag inte har den garantin (eller att upplägget måste revideras på 
något sätt). 

Beslutades: Att TK får i uppdrag att reda ut frågan där eventuella ändringar ska vara färdiga och 
regelverket uppdaterat inför nästa års SC. 

Böter vid walk over i SM Lag semifinal och final 
TK informerar i sin rapport att i tävlingsbestämmelserna för Allsvenskan föreskrivs bötesbelopp för 
lag som lämnar walk over i serien. Något sådant finns emellertid inte reglerat i nuvarande 
tävlingsbestämmelser för Svenska Mästerskap. 

TK har beslutat att fr.o.m. verksamhetsåret 2023/2024 införa bötesbelopp vid walk over i 
såväl semifinal som final i SM Lag Open, 500 kr per rond som laget lämnar walk over. För 
det/de lag som skulle ha mött det walk over-lämnande laget, reduceras deras bordsavgift med 
totalt: 200 kr vid walk over i semifinal, 160 kr vid dito i final. Bordsavgift för det walk overlämnande 
laget återbetalas ej. 
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Skrivelse från Hallands BF till TK 
 TK har fått en skrivelse från Hallands BF med en framställan om att SM-avgiften (100 kr/spelare) i SM 
Par Hcp 30+ bör slopas i kommande upplagor av tävlingen. Det för att på så sätt öka intresset för 
tävlingen. 
TK är av den bestämda uppfattningen att tävlingar inte ska vara gratis att ställa upp i, och att det inte 
är beloppet som är avskräckande. Snarare handlar det om tävlingens uppläggning och inramning 
samt dess marknadsföring till spelarna. 
TK råder styrelsen att fatta beslut om att avslå framställan. 

Beslutades: Att avslå Hallands framställan. Carina Wademark får i uppdrag att skriftligen informera 
Halland om detta. 

Enkät beträffande upplägg av framtida upplagor av SM Lag semifinal 
TK informerar om att Ryszard Sliwinski och CRA tar fram underlag till enkäten, där för- och nackdelar 
med respektive upplägg belyses. Enkäten lämnas till kansliet med uppdrag att delge berörda 
lagkaptener (semifinalister 2022 respektive 2023) den, och med digitalt svar senast den 30 juni 2023. 
Förslagen i enkäten: 

a) Oförändrat upplägg, d.v.s. samma som idag.
b) Digitalt på RealBridge, med seedade semifinalgrupper (liknande upplägg som 2021 års

digitala semifinaler).

Steg 3-utbildningen i januari 2024 
Upplägg och program i stort detsamma som vid motsvarande utbildning i januari 2022, i 
kombination med innehållet vid seminariet 2023. Kursledare för utbildningen kommer att beslutas 
vid TK:s höstmöte i början av november 2023. 

Online-utbildningar TL 
Som tidigare finner TK den norska modellen intressant, dock kommer en svensk version av 
dessa med stor sannolikhet inte att kunna tas fram på helt ideell basis. Frågan om vilka 
ekonomiska ramar/resurser som TK har att förhålla sig till. 

Ruter-material 
Thomas Winther beräknar att ha en klar SBF-version av Gävleborgs BF:s utbildningsmaterial 
för Ruter under sommaren 2023 och redo att tas i bruk fr.o.m. i höst. 

TL-statistik i BIT 
Denna är nu implementerad i systemet och finns tillgänglig: https://www.svenskbridge.se/tk/sok-tl 
Kolumnerna visar hur många guld-, silver- respektive bronstävlingar tävlingsledaren har 
dömt under den senaste 12-månadersperioden. Uppdateringen sker automatiskt i systemet 
utifrån rapporteringen av tävlingarna. 

Krav på tävlingsledarens kompetens 
I det generella regelverket beskrivs de kompetenskrav SBF ställer på tävlingsledare för 
respektive tävlingsnivå. TK har fått ett påpekande om att man anser att skrivningen där 
motsäger den som står i lagboken, Lag 81D: ”Tävlingsledaren får överlåta vilka som helst av 
sina skyldigheter till medhjälpare, men befrias därmed inte från ansvaret att de fullgörs 
korrekt”. 

Lagbokens skrivning kan tolkas som att det är helt i sin ordning att t.ex. låta en icke licensierad 
tävlingsledare, eller en tävlingsledare med för låg licens för tävlingen ifråga, att 
tjänstgöra som TL, bara det finns en TL med adekvat licens tillgänglig, t.ex. på telefon. 
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Det är TK:s uppfattning att skrivningen i lagboken inte är tänkt att avse den kompentens som 
krävs för att döma tävlingen, utan desto mera de rent administrativa uppgifter som vanligen 
också är en del av tävlingsledarens arbete. Som exempel: samla in/dela ut brickor, registrera 
resultat, presentera resultat etc. Det generella regelverket kommer att kompletteras med 
information om att skrivningen i Lag 81D inte avser avsteg från tävlingsledarens kompetensnivå. 

Poängavdrag vid spel på samma ledd (lagtävling) 
Vid spel på samma ledd i match som består av ett (1) enda segment, t.ex. kvalet i Chairman’s Cup, 
föreskrivs att sådan match ska dömas 8–8 i VP till båda lagen. D.v.s. 2 VP poängavdrag för båda 
lagen. Det nuvarande generella regelverket föreskriver inte vilket poängavdrag som ska göras ifall 
det sker i en match med fler än ett segment. TK har vid tidigare tillfälle tillämpat halva straffskalan, 
d.v.s. 1 VP poängavdrag för båda lagen när det handlat om ett segment/en halvlek. 

TK har beslutat att komplettera det generella regelverket med poängavdrag för spel på 
samma ledd i ett (1) enskilt segment, i match som består av två eller flera sådana, enligt den praxis 
som hittills tillämpats, d.v.s. 1 VP för bägge lagen. Som tidigare gäller dock, att om det finns tid för 
omspel av segmentet, utgår inget poängavdrag. 
Allsvenskan och SM-tävlingar 
Tävlingsbestämmelserna för 2023 års Allsvenska kommer att publiceras inom kort, och för 
2023/2024 års SM-tävlingar efter det att Bridgefestivalen 2023 är slut (för att undvika 
eventuella missförstånd om vilket SM-regelverk som gäller för festivalens SM-finaler). 
Tävlingsbestämmelserna ska uppdateras enligt de beslut som kommer att fattas Per Capsulam om 
justerade resebidrag och kval/start/bordsavgifter. 

Utkast/förslag till nytt alerteringsregelverk 
Ett utkast/förslag till nytt alerteringsregelverk, att tas i bruk fr.o.m. den 1 september 2023, är i det 
närmaste klart (smärre putsningar pågår) och därefter redo att offentliggöras. 

DTL-pärm 
DTL-pärmen är uppdaterad – länk: https://www.svenskbridge.se/tk/dtl-p%C3%A4rm 
Nästa DTL-träff äger, som tidigare meddelats, rum lördagen den 26 augusti, kl. 12:00-14:00 
digitalt via Teams. Ledare för träffen blir CRA och Ryszard Sliwinski. 
På agendan kommer bl.a. att finnas Alerteringsregler och information om vikten av att 
distrikten rapporterar Allsvenskan division 4 samt sina SM-kval, såväl klubb-kval som DM-finaler, 
på korrekt ställe på distriktets BIT-sidor. 

Fair Play-system 
Systemet är nu i princip på plats och ska testas innan det tas i bruk den 1 september 2023. 

Byte av representationsklubb 
Datum när medlems byte av representationsklubb skett registreras nu automatiskt i SBF:s 
medlemsregister (syns dock ej offentligt, endast ”bakom fasaden”), varvid det bättre kan 
säkerställas att sådana byten framöver sker i enlighet med regelverket. 

§ 165. Rapport FK
MLÖ har avlämnat rapport till styrelsen från FK.

Flera möten har avhållits under säsongen där statusen – när detta skrivs – är följande: 

a) Då hotellavtal löpt ut har nya nödgats tecknas, och med avsevärda kostnadshöjningar (dock
av MME nedförhandlade till betydligt lägre än vad som initialt begärts).

DocuSign Envelope ID: 24B7FC10-21C4-454C-B4E4-C3FBC614B84B



Sida 7 av 13 

b) Spelaktiviteter i Scandic har med hänsyn till kostnadsläget flyttats till (för oss) nya lokaler
inom Conventum vilket troligen är en förbättring rent tekniskt och spelarmässigt.

c) Funktionärer är tillsatta, med visst undantag för TL.  WBF:s beslut att lägga JVM samtidigt
som festivalvecka har påverkan på att de tidigare internationella TL:s som dömt bl a CC, nu är
upptagna. SBF avser att skicka en skrivelse till WBF som utrycker missnöje över placeringen
av JVM och framför allt att kommande mästerskap bör planeras med större framförhållning.
MLÖ utreder om denna skrivelse kan göras i samverkan med NBU.

d) Prissummor i sidotävlingar har reducerats från 35% till 25% (även detta högt internationellt).
e) Pris per spelkupong har höjts från 100 kr till 110 kr.
f) MME har i maj uppvaktat tidigare och potentiella samarbetspartners för att få med så många

sponsorer som möjligt. Mats Qviberg sponsrar även i år Chairman’s Cup vilket vi är mycket
tacksamma för.

g) Tekniken är avhandlad och ska vara i ordning.
h) Vad gäller penninghantering ska vi gradvis (försöka) eliminera kontanter. I år accepteras

sedlar och mynt ned till 10 kr, och en skriftlig uppmaning att helst betala med kort (swish i
andra hand) kommer att göras.

i) Fler priser kommer att betalas ut med banköverföring, och kontanter som vi beställer från
Loomis kommer att minskas med (minst) hälften.

j) Glädjande är att brickbytare från staben ifjol på eget initiativ har anmält intresse om arbete
även i år.

k) Chairman’s Cup är godkänd och ingår nu i World Bridge Tour. I år finns inga kostnader för
deltagandet men vi vet inte om det planeras avgifter för kommande år, något som vi bör
undersöka.

Mötet diskuterar hur viktigt det är att många besöker festivalen. Förslag diskuteras för hur man kan 
propagera och uppmuntra på klubbar och i distrikt. Några exempel är t.ex.  att anordna en hyrd buss 
där många kan åka med över en dag, skapa festivalpaket att erbjuda klubbar, att klubbar kan beställa 
spelkuponger i förskott och ge bort som priser/presenter, marknadsföring via betald Facebookplats 
m.m.

Beslutades: Att Synlighetsgruppen får i uppdrag att komma med konkreta förslag till marknadsföring 
av Bridgefestivalen. 

§ 166. Rapport UK/Internationellt
MLÖ har avlämnat rapport till styrelsen från UK/Internationellt.

Generellt 
UK har haft två avstämningsmöten och enskilda samtal mellan MLÖ och truppkaptenerna. 
Under säsongen har, och ska följande aktiviteter, som berör UK, genomföras: 

a) OBS och uttagningstävlingar (uttagning gällande veteranklassen).
b) Ett träningsläger för Open-truppen.
c) En utmanarmatch mellan två Open-lag och två utmanarlag där vinst fungerar som uttagning

till NM 2023 i Open-klassen.
d) Träningsläger för juniorer (mestadels finansierade via Truppfonden).
e) NM för nationslag i Örebro i skiftet maj-juni.
f) JVM lag i Veldhoven (Nederländerna) i slutet av juli.
g) VM för nationslag i Marrakesh (Marocko) i slutet av augusti

Nordiska Mästerskapen 
Arrangemanget har försvårades då EBL genom två (!) beslut tvingat oss ändra tidsschemat. Stor 
förståelse har visats från övriga nationer, men det blir ett komprimerat mästerskap spelat mitt i en 
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vecka – då fram för allt juniorerna har problem med ledighet. På NBU-mötet som planeras hållas 
under mästerskapet kommer MLÖ att föreslå att en gemensam skrivning görs till EBL om vikten av att 
planeringen av mästerskapen måste kommuniceras ut i god tid.  
NM spelas i klasserna Open, Damer och Juniorer. I det sistnämnda fallet är NBU:s beslut att låta det 
gälla i de två klasserna U26 och U21. JGR är överledare för NM. 
    
JVM lag 
Som tidigare informerats spelas JVM lag i Veldhoven, Nederländerna i slutet av juli, vilket är mycket 
olyckligt då det kolliderar med vår Bridgefestivalvecka, något som aldrig inträffat förut. 
Sverige var kvalificerat i två klasser: U26 och U21. I tidigare rapporter har redovisats skälen till att vi 
avböjt deltagande i U21 och fokuserar enbart på U26; i detta lag spelar: Castor Mann – Erik Hansson, 
Sanna Clementsson – Alexander Sandin och Harry Hjorth Warlenius – Ivar Lichtenstein. Kapten är 
Johnny Östberg och coach Mikael Grönkvist. 
 
VM för nationslag 
I slutet av augusti avgörs de nations-VM: Bermuda Bowl (Open), Venice Cup (Damer), d’Orsi Cup 
(Veteraner/”Seniors”) och Wuhan Cup (Mixed). Sverige har kvalificerat sig i två av klasserna: Damer 
och Seniors. I damklassen är Sverige dessutom titelförsvarare efter att ha vunnit Venice Cup såväl 
2019 som 2022. 
I damklassen spelar flera av de tidigare världsmästarna, dock i delvis nya parkonstellationer: Emma 
Övelius – Ida Grönkvist, Kathrine Bertheau – Sanna Clementsson och Ylva Johansson – Louise 
Hallqvist med kapten Linnea Edlund och coach Carina Wademark. 
 
I veteranklassen spelar det vinnande laget i uttagningstävlingen Göran Selldén – Björn Wenneberg 
och PG Eliasson – Gunnar Elmroth tillsammans med det tredjepar truppkaptenen tagit ut: Johan 
Sylvan – Mårten Gustawsson. Kapten i VM är Olle Wademark med Carina Wademark som coach. 
Detta lag ska absolut ha stora möjligheter att ta sig till slutspel och sedan sikta mot att minst upprepa 
bronset från 2017. 
 
Träning 
En mindre träningsbudget ställdes till UK:s förfogande, där en del gick till ett träningsläger för kärnan 
i Open-truppen, ledd av Fredrik Kronmarker. Orsaken är att trots tunga namn stor mästerskaps-
erfarenhet så gick förra årets EM inte så bra och vi har därefter även fått en ny kapten som önskat 
göra en nystart. I linje med denna nystart ordnades även den s.k. ”Utmanartävlingen” där 
kärntruppen i Open fick möta två utmanarlag: dels kärnan i damernas VM-guldlag, dels ett 
västkustlag som representerar vinnare i Allsvenskan och Chairman’s Cup.  
 
Framåt 
2023/24 blir ett aktivt år med såväl EM som ”OS” för nationslag, samt i tillägg junior-EM. 
UK siktar på en samlad OBS-/uttagningshelg i januari 2024 där förhoppningsvis alla klasser kan delta. 
Förutom en mindre budget för detta arrangemang bör inte några avsevärda medel (ref till styrelse-
beslut 2019) ställas till förfogande för träning. Budgeten för v-året beräknas ändå uppgå till c:a 1,5 
mkr totalt. 
Styrelsen gavs 2021 mandat att själva inom ramen för den allmänna budgeten bestämma om hur 
medlen skulle fördelas, med en prioritering på i första hand Open, i andra hand Damer och därefter 
övriga trupper (juniorer hanteras separat). UK föreslår styrelsen att ge UK och ekonomiansvarig i 
uppdrag att i första hand budgetera/prognosticera 2023/24 med en fullfinansiering av klasserna 
Open och Damer – detta är i linje med den budget som presenterades 2021 för Riksstämman. 
 
Beslutades: Att policyn från styrelsen om att inte fullsponsra alla landslag kvarstår. Endast Open och 
Damer har full sponsring. Veteran och Mixed sponsras endast med startavgifter, landslagströjor och 
logi/resa för av förbundet utsedd medföljande kapten. 
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§ 167. Rapport UTBK  
KAH har avlämnat rapport till styrelsen från UTBK. 
 
Bridgelärarutbildning, Norrköping 
16:e mars genomfördes den tredje bridgelärarutbildningen för året i Norrköping. Programmet var 
snarlikt det som tidigare genomförts i Varberg respektive Stockholm. Deltagarantalet har varit 
19, 16 och nu senast 17 som upplevts som en lagom stor grupp. 
I samband med att dokumentationen skickades ut bads det om kommentarer från utbildningen, 
Där samtliga inkomna svar var mycket positiva. Nästa utbildning ska äga rum i Gävle den 2 
september. En diskussion har förts i UTBK om en evt. Steg 2 utbildning för bridgelärare och om vad 
innehåll då skulle kunna vara. Förutom att tränga djupare in i nuvarande program skulle ett mer 
aktivt åsikts- och erfarenhetsutbyte mellan bridgelärarna kunna vara intressanta teman men inga 
beslut har fattats än. 
 
UTBK planerar även att genomföra pedagogikseminarium med start söndagen 15 oktober kl.10.00. 
Det andra seminariet i mars 2024. MME kommer att ta fram Information och reklam. 
 
Onlinekursen 
KAH rapporterade att det är ett ”trögt projekt”. Under våren har kursen haft 21 deltagare under 
ledning av Erik Fryklund. Responsen från klubbarna har varit lite sval och endast tre av de som 
deltagit i kursen har valt att bli I-medlemmar trots marknadsföring. Kursen är nu avslutad för våren 
och det har kommit frågor från deltagarna om fortsättning vilket är glädjande. En fortsättningskurs är 
planerad och kommer att starta i september. Till det träningsspel som erbjudits vid några tillfällen 
(gratis) under april-juni så har det tillkommit fler deltagare än de som gick kursen. 
 
Seminarier under Bridgefestivalen 
En nyhet för året är att årets seminarier kommer att genomföras på Conventum Congress och inte 
som tidigare i Scandic Grands möteslokaler. 
 
Information på hemsidan 
UTBK:s sida och menyalternativen för utbildningar har under längre tid varit föremål för diskussion 
och är högprioriterat då det är mycket svårt at hitta när sidorna inte har en tydlig struktur. MME har 
Presenterat en ny sajtkarta med upplägg för utbildningsdelarna och målsättningen är att den ska vara 
i drift i augusti 2023. 
 
Övningar från RealBridge 
KAH rapporterade at RealBridge tagit fram 20 enkla bridgeproblem där man ställs inför en fråga och 
själv ska vara detektiv för att själv konstruera en rimlig budgivning. Övningarna är bra tips till 
Bridgelärare som ”klura-på-problem” när kurser hålls för mindre rutinerade. Dessa ska provas som 
”veckans problem” och publiceras på hemsidan under 20 veckor, med start i juni 2023. Efter avslutad 
period ska det utvärderas och om det finns intresse så det fortsätta. RealBridge har utlovat att 
utkomma med 20 nya problem inom snar framtid. Budproblemen kommer även att publiceras i 
Bulletinen under Bridgefestivalen. 
 
Minikurser 
KAH rapporterade att inget hänt vad gäller uppdateringen av materialet nu, och att frågan 
fortsatt är bordlagd. Samarbetet med Magnus Lindqvist är inte aktuellt pga sjukdom. Ca. 30-40 
klubbar använder just nu det befintliga materialet. Förslag finns om att döpa om ”Minikurser” till 
exempelvis ”Kort-kurser” finns då namnet annars lätt kan sammanblandas med ”Minibridge” vilket 
inte alls är samma sak. 
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Digitalt material 
Ett möte om att ta fram korta videofilmer som hjälpmedel har hållits. En fråga kommer gå ut till 
förbundets kommittéer om man önskar den typen av pedagogiska hjälpmedelför just den egna 
verksamheten. Pedagogiska tips vid utlärning skulle kunna vara ett sådant. Sedan tidigare 
finns ett paket om fyra kortare filmer om MiniBridge som ligger på YouTube.  
 
  
§ 168. Rapport ITK  
ROL har avlämnat rapport till styrelsen från ITK. 
 
Förvaltningen av BIT  
Kostnaderna ligger för närvarande under budget. Det beror delvis på att på att det verkar 
som önskemålen om nya funktioner, ändringar och buggar har minskat en del. En annan 
positiv utveckling är att driftskostnaderna kunnat minskas markant då nedstängningen av de äldre 
systemen nu är verkställd i stor utsträckning (vissa delar av lagmodulen, Budproblemet etc.) 
Att de två projekten Lagmodulen och Drupal79 ännu inte börjat kosta externa konsultpengar 
bidrar naturligtvis också. 
 
Lagmodulen 
I projektet finns en näst intill komplett lista med önskemål nedtecknad och arbetet med att prioritera 
dessa är påbörjat. Med utvärderingen av BT (som innehåller vissa lagtävlingsmöjligheter) kommer 
också en utvärdering av deras lösning att ske. Detta kan i så fall påverka vägvalet av vilket som är 
bästa framtida implementationen av nya funktioner. Det finns väsentliga prestandaproblem med 
nuvarande lösning och det har inkommit nya synpunkter.  
 
Drupal79  
Det grannlaga arbetet att dokumentera BIT/Masken behöver en ny injektion av entusiasm liksom 
kartläggningen av hur andra installationer av Drupal i Sverige har agerat. Det är en utmaning att reda 
ut vad som är klokt att göra och för tillfället är det inte brådskande. ITK har dock fortsatt ansvar för 
att utreda frågan och ge förslag till styrelsen. 
 
Utvärdering av Bridgetime Systems AB (BT) 
BT meddelade att de var färdiga med våra krav på anpassningar och utvärderingen drog i gång i 
Lomma/Bjärred i medio april. Totalintrycket där har varit positivt efter några smärre inkörnings-
problem. Plattorna BT investerat i går gått vidare till Varberg och BK Albrekts som även har testat 
deras lösning med BM-dosorna. Utvärderingen avslutas på Örebridgen och planen är att ha en 
utvärderingsrapport framme i senare delen av juni. 
 
Beslutades: Att ITK har mandat att fortsatt fatta beslut om samarbetet med BT och återkomma till 
styrelsen när det eventuellt gäller ekonomi eller större strategiska beslut. 
 
   
§ 169. Rapport Personal/Kansli 
SLE har avlämnat rapport till styrelsen från Personal/Kansli. 
 
Ekonomi 

a) Personalkostnaderna håller fortsatt något lägre nivå än budgeterat. SSV:s anställning upphör 
               sista maj vilken kommer att bidra till en ytterligare besparing. 

b) Driftkostnaderna för IT har minskat markant och trots att leverantören nu gör en 
prisjustering så kommer vi fortsatt ha en betydande minskad årlig kostnad. 

c) Övriga kostnader utan större avvikelse. 
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Personal och semester 
Planering för semester under sommaren gicks igenom på personalmötet 12 maj. Det finns 
fortfarande en förhållandevis stor semesterskuld som vi försöker reglera. 
 
Personalplanering 

a) Med anledning av att Sigrid Svenssons anställning avslutas har hennes ansvarsområden 
fördelats på övrig personal. Bl.a. kommer BHO att ha det övergripande ansvaret för MBC 
fr.o.m. maj och MME enligt en förvaltningsmodell (i stället för projektmodell) bistå med stöd 
till klubbar/distrikts rekrytering och kurs/marknadsföringsmaterial. 

b) Den totala bemanningen har nu gått ner till totalt 5,4 tjänster vilket är kännbart. Ingen 
              nyrekrytering planeras i nuläget men behovet av en utökning av administrativ tjänst med 
              särskild kompetens inom IT kvarstår. Vi får återkomma i frågan när vi kan se att ekonomin 
              kan tillåta en eventuell nyrekrytering inom detta område. 
 
Distriktskontakter 
En femte omgång av kontakter med distrikten har genomförts i april, och distriktsmöten har 
inbokats som ska genomföras med MLÖ i maj/juni. 
 
Administrativa åtgärder 
Utveckling av e-tjänster som ska hantera ansökningar, kostnadsersättningar, resebidrag etc. på 
hemsidan pågår. 
 
   
§ 170. Rapport DN 
Ingen rapport är inlämnad från Andreas Westman. 
SLE informerar om att det just nu finns tre pågående ärenden där domslut ska fattas och förmedlas 
till de berörda senast 30 juni, 2023. 
  
  
§ 171. Ekonomi  
RSC har avlämnat rapport till styrelsen. 
 
Sammanfattning resultatuppföljning 
Rörelseresultatet prognosticeras till bättre än prognosen lagd i november 2022, detta trots lägre 
Intäkter, men tack vare minskade kostnader på främst personal/administration och medlemsstöds-
sidan. Även landslagen vidkänns något lägre kostnad. Prognosen gjord i maj 2023 pekar mot ett 
underskott av -139tkr och då innefattar det en avsättning till Landslagfonden på 250tkr. 
 

a) Förbundet lägger sedan flera månader tillbaka överskottslikviditet på räntebärande konton 
med två lika löptider.  

b) Intäktsposterna genom spelavgifter utvecklas positivt. Det ser ut som spelfrekvensen verkar 
öka igen och det är fler deltagare i våra SM-kval än förra året. Höjning av spelavgiften har nu 
börjat verka.  
Under mars 2022 gav spelavgiften 270 tkr och motsvarande månad i år är 422 tkr. 

c) Medlemsantalet följer tidigare kurva och pekar på ett minus på närmare 450 betalande 
               medlemmar. Antalet I-medlemmar stiger, nu cirka 2 100. Det talar för att fallet, om det 
               arbetas aktivt med detta, kommer att bromsas upp och förhoppningsvis vändas till positiva 
               siffror framöver. 

d) Ökat deltagande ger bättre ekonomi för allsvenskan, SM-tävlingar och Svenska Cupen. 
e) Kostnaderna fortsätter att ligga i underkant av tidigare prognoser.  
f) Internationella avgifter har ökat något på grund svag krona. 
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§ 172. Medlemsstatistik   
MME informerar att det i år finns 200 fler registrerade I-medlemmar än förra året vid samma tid. 
Junioruppdatering i systemen görs nu inför kommande verksamhetsår så att de som finns 
registrerade när vi går in i 23/24 är juniorer som verkligen är intresserade av sitt medlemskap och 
förväntas bli kontaktade av Juniorkommittén. 
Förslag diskuteras om förbundet ska tänka annorlunda kring I-medlemskap och stötta klubbar i 
någon typ av ”rekryteringsbonus”. Mötet diskuterade gratis spel, eventuellt ”tillbakaskickande” av 
medlemsavgiften till klubbar som registrerar I-medlemmar som blir betalande medlemmar tidigare 
för att använda t.ex. till aktiviteter på den egna klubben.  
Styrelsen kommer även att lägga förslag om stadgeändring vad gäller brytpunkt för I-medlemskaps 
giltighet in i nästa verksamhetsår från 1 januari till 1 mars (med anledning av att verksamhetsåret 
datum har flyttats). 
 
Beslutades: Att nuvarande regelverk för I-medlemskap ska utredas vidare av MLÖ, MME och SLE. 
 
Beslutades: Att styrelsen ska föreslå stadgeändring vad gäller brytpunkt för I-medlemskaps giltighet 
in i nästa verksamhetsår från 1 januari till 1 mars. 
 
§ 173. Normalstadgar för klubb och distrikt 
Förbundets förslag till stadgar som kan användas på klubb och distriktsnivå är nu färdigredigerad 
efter lite små justeringar sen förra mötet. Stadgarna finns publicerade på hemsidan och information 
går ut för att uppmuntra till att man uppdaterar befintliga stadgar och tillser att dessa finns synliga 
på klubbens/distriktets egna hemsida i BIT. 
 
Beslutades: Att godkänna framtaget förslag till nya stadgar för distriktsförbunden. 
 
 
§ 174. Tankesportförbund   
En arbetsgrupp bestående av MME och Håkan Jalling (Schack) arbetar just nu med att kontakta 
myndigheter för att reda ut vilket departement förbundet ska förhålla sig till. Därefter kommer 
arbetsgruppen att arbeta fram förslag om hur Tankesportförbundet fortsatt ska agera.  
  

 
§ 175. Riksstämma 2023     
MLÖ påminner alla i styrelsen om att verksamhetsberättelserna ska skrivas för varje kommitté och 
lämnas in i tid till MME för sammanställning inför Riksstämman. Agenda kommer att sättas efter 
genomförande av möten med distrikten i maj/juni. Under samma helg som Riksstämman hålls 
kommer ett program med tema inom förbundets strategiområden att genomföras. 
  
 
§ 176. Övriga frågor    
         a) MME tog upp frågan om inte Bridgens Dag 20 augusti borde ändras till Bridgens vecka i    
              stället. Förslagsvis under v.37 då klubbar själva kan välja vilken dag som passar dem bäst. 
         b) Styrelsen uppmuntras till att delta på åtminstone ett av de Distriktsmöten som är inplanerade   
              att genomföras i maj – juni. SLE tillser att skicka ut ett schema över de bokade tiderna.
  
 
§ 177. Nästa möte     
Beslutades: Att nästa möte kommer att hållas via Teamslänk 19 september kl.18.30. 
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§ 178. Mötets avslutande 
 
 
Vid protokollet:       Ordförande:  Justeras: 
 
 
 
Suzanne Lemborn       Martin Löfgren                         Krister Ahlesved
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